
Protokół  Nr V/15 
 

z obrad V Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
odbytej dnia 27 lutego 2015 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 13 00 otworzył obrady V Sesji Rady 
Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdzi, że na stan  15 radnych obecnych jest 14 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad.  
Radny nieobecny : 
1.Maciej Lipka - nieobecność usprawiedliwiona  
Pismo dot. nieobecności radnego podczas obrad V sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Ponadto w sesji uczestniczył:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Radca Prawny Roman Janił 
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 3 i przedstawiciele prasy 
lokalnej. 
Z gości zaproszonych w obradach sesji uczestniczyli :  
Pani Agata Łucka - Członek Zarządu Powiatu Stargardzkiego 
Pan Ryszard Hadryś – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych  
 
Protokół nr IV/15 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 30 stycznia  
2015 roku został przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami za) bez odczytywania. 
 
Porządek obrad V sesji Rady Gminy przed podjęciem zmian przedstawiał się następująco :  
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad V sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr IV z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   30 stycznia 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje  
3.Informacja Starosty Powiatu Stargardzkiego w sprawie zamierzeń inwestycyjnych w zakresie  
    remontu dróg powiatowych na terenie gminy w 2015 r. i zamierzeniach na najbliższe lata   
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za  
   gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie  
   odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości  
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej Odry 
7.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Grzędzice 
8.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wysokości i zasad przyznawania diet dla  
   przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stargard  
   Szczeciński 
9.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Stargard Szczeciński  
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
11.Rozpatrzenie skargi na przewlekłość załatwienia sprawy przez Wójta Gminy Stargard  
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     Szczeciński 
     Stanowisko Komisji Rewizyjnej 
12.Rozpatrzenie protestu wyborczego 
     Stanowisko Komisji Rewizyjnej  
13.Informacja o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie zasadności i celowości    
     zawierania umów dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy na podstawie  
      aktualnie zawartych umów 
      Informację przedstawia Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
14.Ocena działalności gminy rzecz ochrony zdrowia mieszkańców  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
15.Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2014  
     Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 
16.Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych  
      z terenu gminy 
      Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
17.Informacja Wójta Gminy o zgłaszanych  żądaniach i wydanych decyzjach w roku 2014  
     związanych ze zmianą wartości nieruchomości w skutek uchwalenia planu miejscowego lub  
     jego zmiany 
      Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
18.Sprawozdanie za 2014 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych    
     stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stargard Szczeciński  
     Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski  
19.Informacja na temat działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
20.Informacja na temat działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym  
21.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
22.Wolne wnioski i zapytania  
23.Sprawy różne  
24.Ustalenie terminu następnej sesji  
25.Zamknięcie obrad sesji 
 
                                                                                                     
 
Przewodniczący rady zgłosił do porządku obrad V sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
następujące zmiany: 
Jako pierwszą zmianę zgłosił wniosek formalny na prośbę Wójta Gminy o zmianę porządku 
obrad sesji poprzez wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały jako pkt 11 tj. 
11.Podjecie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin Polskich 
Euroregionu Pomerania . 
 
Kolejna zamiana przestawiona przez przewodniczącego związana była z rozpatrzeniem skargi 
przez Komisje Rewizyjną, która  po wypracowaniu stanowiska wystąpiła z inicjatywą 
uchwałodawczą tj. projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi i dlatego pkt 12 ( 
poprzedni 11 ) porządku obrad , będzie brzmiał: 
11.Rozpatrzenie skargi na przewlekłość załatwienia sprawy przez Wójta Gminy Stargard 
Szczeciński- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  
 
Następna zamiana przedstawiona przez przewodniczącego dotyczyła rozpatrzenia protestu 
wyborczego i komisja rewizyjna wystąpiła z inicjatywą uchwałodawczą tj. projektem 
uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego i dlatego pkt 13 ( poprzedni  12)  
porządku obrad będzie brzmiał: 
12.Rozpatrzenie protestu wyborczego- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu 
wyborczego 
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Radni uwag i pytań do zmian porządku obrad nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący rady 
przystąpił do głosowania nad zmianami porządku obrad, jak wyżej. 
 
W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy 14 głosach „za” dokonała zmian w porządku 
obrad . 
 
W związku z przegłosowanymi zmianami porządek obrad V sesji Rady Gminy Stargard 
Szczeciński przedstawiał się w brzmieniu jak niżej: ( radni otrzymali porządek po zmianach) . 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad V sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr IV z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   30 stycznia 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje  
3.Informacja Starosty Powiatu Stargardzkiego w sprawie zamierzeń inwestycyjnych w zakresie  
    remontu dróg powiatowych na terenie gminy w 2015 r. i zamierzeniach na najbliższe lata   
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za  
   gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie  
   odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości  
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej Odry 
7.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Grzędzice 
8.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wysokości i zasad przyznawania diet dla  
   przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stargard  
   Szczeciński 
9.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Stargard Szczeciński  
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
11.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu 
    Pomerania 
12.Rozpatrzenie skargi na przewlekłość załatwienia sprawy przez Wójta Gminy Stargard  
     Szczeciński – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
     Stanowisko Komisji Rewizyjnej 
13.Rozpatrzenie protestu wyborczego – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu 
wyborczego 
     Stanowisko Komisji Rewizyjnej  
14.Informacja o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie zasadności i celowości    
     zawierania umów dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy na podstawie  
      aktualnie zawartych umów 
      Informację przedstawia Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
15.Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
16.Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2014  
     Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 
17.Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych  
      z terenu gminy 
      Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
18.Informacja Wójta Gminy o zgłaszanych  żądaniach i wydanych decyzjach w roku 2014  
     związanych ze zmianą wartości nieruchomości w skutek uchwalenia planu miejscowego lub  
     jego zmiany 
      Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
19.Sprawozdanie za 2014 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych    
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     stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stargard Szczeciński  
     Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski  
20.Informacja na temat działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
21.Informacja na temat działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym  
22.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
23.Wolne wnioski i zapytania  
24.Sprawy różne  
25.Ustalenie terminu następnej sesji  
26.Zamknięcie obrad sesji 
 
Przewodniczący rady odczytał porządek obrad V sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński i 
wobec braku uwag poddał pod głosowanie.  
W wyniku głosowania, Rada Gminy jednogłośnie przy   14 głosach „za” przyjęła porządek 
obrad V sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w brzmieniu jak wyżej  i według tego 
porządku obradowała. 

 
Ad.2  Interpelacje radnych  
 
Przewodniczący rady poinformował ,że wpłynęły dwie interpelacje, a następnie je odczytał. 
Pierwsza interpelacja została złożona przez Mariusz Sikorskiego Radnego Gminy Stargard 
Szczeciński i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Druga interpelacja została złożona przez Agnieszkę Lendę, Mariusza Sikorskiego i Macieja 
Lipkę Radnych Gminy Stargard Szczeciński i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący po odczytaniu złożonych interpelacji przekazał je na ręce Wójta Gminy, 
celem udzielenia odpowiedzi. 
 
Ad.3 
Informacja Starosty powiatu Stargardzkiego w sprawie zamierzeń inwestycyjnych w zakresie 
remontu dróg powiatowych na terenie gminy w 2015 r. i zamierzeniach na najbliższe lata. 
 
Zabierając głos Pani  Agata Łucka  jako członek Zarządu Powiatu Stargardzkiego 
powiedziała, że temat jest bardzo gorący i od dwóch miesięcy zajmują się sprawami dróg 
powiatowych wspólnie z Panem Ryszardem Hadrysiem Dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych. Poinformowała o różnych spotkaniach w sprawie dróg powiatowych  i 
powiedziała ,że wystąpiono z  pismem do wójtów i burmistrzów o informację odnośnie 
inwestycji drogowych , że obecnie liczą środki finansowe i dodała ,że nie jest to etap , aby 
ustalić jakie to drogi będą remontowane . Więcej szczegółów  w sprawie dróg odnośnie 
gminy Stargard będziemy informować na przełomie miesiąca III/IV wówczas będziemy 
wiedzieli czym dysponujemy i na co przeznaczyliśmy. 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś omówił informację dotyczącą dróg powiatowych na terenie 
gminy Stargard Szczeciński  . 
 Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Pani Starosta Agata Łucka poinformowała,  że drogi należące do skarbu państwa są  
zarządzane przez Powiat, poinformowała o szybkiej interwencji  dotyczącej drogi w Pęzinie, 
w której to interwencji  sama uczestniczyła  . Pani Starosta zaznaczyła , że jest niewiele 
środków, ale działania będą prowadzone wspólnie poprzez Wójta Gminy i Pana  Ryszarda  
Hadrysia. 
Wójt Gminy powiedział o środkach zapisanych w budżecie na dofinansowanie budowy 
chodników  wzdłuż dróg powiatowych w miejscowościach Trzebiatów, Klępino , Witkowo  i 
Strachocin . 
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Przewodniczący rady w szczególności w swojej wypowiedzi odniósł się do budowy chodnika 
w Strachocinie   w kierunku  szkoły i powiedział, jak ważne jest to zadanie z uwagi na 
bezpieczeństwo dzieci , a odnosząc się do etapowego budowania chodnika w Trzebiatowie 
przewodniczący zaznaczył, że jeżeli nie zostanie zbudowana droga, to ta inwestycja zostanie 
zmarnowana . 
Radny Józef Tracz powiedział o odcinku drogi od Krąpiela przez Pęzino do drogi na 
Chociwel , który to odcinek drogi został zniszczony poprzez objazdy i jest w złym stanie 
technicznym, ostatni remont tej drogi to około 15 lat temu. Kolejnym niebezpiecznym 
odcinkiem drogi wymienionym przez radnego to odcinek drogi od drugich torów do 
krzyżówki, następnym odcinkiem  to droga  Ulikowo- Pęzino.  
Radny również powiedział o złym stanie drogi od krzyżówki porzez Kiczrowo do Grabowa, 
która to droga  jest bardzo wąska i nie można na tej drodze  wyminąć się, a przy wyjeździe z 
tej miejscowości jest niebezpiecznie.  Następnie radny zapytał , czy jest możliwość 
przeznaczenia środków na remont tych dróg. 
Pani Starosta Agata Łucka poprosiła, aby wskazać te odcinki dróg najbardziej niebezpieczne , 
bo zbiera się Komisja i Rada Bezpieczeństwa Ruch Drogowego i będą rozpatrywać te 
propozycje w miarę możliwości i posiadanych środków finansowych na te inwestycje 
najważniejsze, które poprawią  sytuację i przypomniała Pani Agata Łucka ,że jest jeszcze na 
terenie Powiatu 9 gmin i dodała ,że   kiedy gminy dają własne środki to wtedy łatwiej jest coś 
razem zrobić. 
Radna Sylwia Więcek zapytała o projekt prowadzony na terenie gminy Kobylanka i 
przypomniała, że miał być kontynuowany  w miejscowościach Skalin i Golczewo . 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział, że projekt jest wykonany w kierunku Skalina  i 
zależy od środków finansowych , a  poziom wydatków to 7 mln zł.  Powiedział również , że 
nie ma dróg, które byłby  zapomniane.  
 Pan Dyrektor Ryszard Hadryś powiedział  ,że przyjmuje uwagi zgłoszone przez radnego i 
tym zgłoszonym  uwagom się przyjrzy, ale  nie może składać daleko idących deklaracji. 
 Radny Józef Tracz powiedział, że rozumie iż potrzeb jest wiele, a odnosząc się do łatania 
dziur w drogach potwierdził, że działania ze strony powiatu są szybkie , ale odnośnie tych 
odcinków dróg ,które nie nadają się już do łatania, są w nich kolejny, zniszczone przez duży 
ruch samochodowy, maszyny rolnicze to  powinno się na tych drogach dokonać zmiany 
nawierzchni . 
Radna Sylwia Więcek – zapytała czy jest zagrożenie wykonania projektu m.in. obejmującego 
miejscowość Skalin. 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział, że  ten program będzie utrzymany, ale zmieni 
nazwę na „Schetynówkę” i będą środki pozyskiwane.    
Radna Sylwia Więcek powiedziała o utwardzonym poboczu drogi przy blokach w Skalinie , 
gdzie według mieszkańca Skalina nie służy to pobocze  ludziom, tylko dołożono miejsca dla 
„Tirów” i radna zapytała czy nie widzi Pan Dyrektor sensu , aby tam wybudować chodnik  
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział, że została utwardzona nawierzchnia poboczy , 
że będzie wykonany chodnik i przypomniał o problemie z jednym mieszkańcem tej 
miejscowości. 
Radna Sylwia Więcek poruszyła  problem drogi dotyczący miejscowości Koszewo i tej części 
drogi w kierunku Dębicy, gdzie zdaniem radnej trzeba wymienić nawierzchnię i zapytała  jak 
wejść w ten program, aby mieszkańcy tej miejscowości skorzystali . 
Pani Starosta Agata Łucka odpowiedziała, że nie  jest w stanie powiedzieć, które  inwestycje 
zostaną przyjęte  do realizacji i dodatkowo poinformowała o spotkaniu Zarządu Powiatu w 
Dobrzanach z udziałem wójtów i burmistrzów gdzie będą prowadzone rozmowy na temat 
dróg. 
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Radna Sylwia Więcek powiedział ,że już od czterech lat składa informacje dotyczące remontu 
dróg na ręce Pana Dyrektora . 
Pani Starosta Agata Łucka odpowiedziała ,że jest nowa rada i jest to jej nowe miejsce  pracy , 
że jest otwarta na wszelkie rozmowy, ale niczego nie może obiecać, ale szukają różnych 
możliwości poszukiwania środków . 
Radna Wiesława Kuśnierz zwróciła się  z pytaniem, czy jest taka możliwość, aby wykonać 
jak w powiatach ościennych oznakowania dróg  poprzez narysowanie na drogach pasa 
środkowego, co ułatwiłoby lepsze poruszanie się mieszkańców . 
Ponadto powiedziała radna, że  część dróg jest z niższymi poboczami , a część dróg ma 
wyższe pobocza od jezdni . 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział ,że wykonywana jest ścinka poboczy, 
oznakowania poziome dotyczą tylko dróg krajowych i wojewódzkich , przepisy nie nakazują 
oznakowania dróg powiatowych i gminnych , ale mimo to staramy się robić w tych drogach i 
tutaj  Pan Dyrektor powiedział o oznakowaniu słupkami naprowadzającymi, natomiast 
oznakowanie poziome to jeden pas musi mieć szerokość 2.75 m, a całość drogi 5.5 m do 6 m , 
oznakowanie linią krawężników jest bez efektu. W miarę możliwości finansowych staramy 
się wykonywać to oznakowanie. 
Radny Mateusz Jarosz  zapytał czy zostaną usunięte usterki zgłaszane przez radnego na  
wcześniejszej sesji do Wójta Gminy  do wybudowanego pierwszego odcinka chodnika w 
Trzebiatowie( brak odwodnienia)  i do tej pory nic nie zostało poprawione . 
Pan Dyrektor odpowiedział ,że będą w tym roku poprawione. 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała o remont drogi 1716Z  z podaniem faktycznego odcinka 
drogi  na którym będzie robiony remont, bo media to inaczej podawały. 
 Pan Dyrektor udzielił odpowiedzi podając jak będzie przebiegał remont drogi 1716 Z tj. od 
drogi wojewódzkiej, aż do granic  Powiatu. 
Pani Małgorzata Cieplak zapytała czy ulica Główna w Witkowie Drugim jest planowana do 
remontu, bo ten odcinek drogi do mostu jest w złym stanie. 
Pan Dyrektor odpowiedział ,że  jest zaplanowany. 
Radna Anna Góra zapytała o  stan drogi jej zdaniem zapomnianej na odcinku Witkowo 
Pierwsze-Krępcewo- Rzeplino, gdzie stan tej drogi jest krytyczny.  . 
Pan Dyrektor odpowiedział ,że jest to droga prowadząca do Piasecznika i są wykonywane 
naprawy cząstkowe i wszystkie ubytki są wypełniane.   
Radny Jarosław Kornet zapytał odnośnie  wniosku  dotyczącego przebudowy i budowy 1790 
Z  Stargard Szczeciński- Sowno i przypomniał ,że wcześniej był  robiony most, prowadzony 
był wykup nieruchomości  pod chodnik. Podczas wykonywania prac  ruch był  przekierowany 
poprzez miejscowość Poczernin, co się dało zauważyć w znacznym pogorszeniu tego odcinka 
drogi , bliżej autostrady ta jezdnia  pełni rolę rowu i piach jest nanoszony na jezdnię. 
Zapytanie dotyczyły tego, czy kiedy dojdzie  do skutku ta inwestycja i ponownie ten ruch 
zostanie przekierowany  w jakimś ograniczonym zakresie planowana jest poprawa stanu tej 
nawierzchni . 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział, że w ramach projektu to nie, natomiast w 
ramach działań własnych, czy będzie przekierowanie ruchu na to pytanie Pan Ryszard Hadryś 
powiedział ,że nie  odpowie, ale będzie się starać  przy planowaniu objazdu, aby nie był przez 
Poczernin. 
Radny Mariusz Sikorski  odnosząc się do  drogi 1704Z powiedział, że na poprzedniej sesji 
zgłaszał Panu Wójtowi możliwość wykonania świateł  na krzyżówce Lipnik- Grzędzice . Jak 
ten temat wygląda, czy można realnie na to patrzeć i wykonanie w konkretnym czasie .Ruch 
na tej  krzyżówce w ciągu dnia jest normalny , natomiast w godzinach  szczytu  wymuszanie 
pierwszeństwa przejazdu jest na porządku dziennym. Kwestia poprawy bezpieczeństwa  
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poprzez wykonanie sygnalizacji świetlnej, albo małe rondo, tylko czekać kiedy wydarzy się 
katastrofa. 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział, że ocena sytuacji jest prawidłowa, skrzyżowanie 
jest niebezpieczne dla mieszkańców jadących do Stargardu od strony Grzędzic –dla 
wykonujących manewr lewoskrętu. Budowa poprzedzona jest analizą i w tym przypadku czy 
rozwiązanie sygnalizacją świetlną byłoby właściwe, czy małe rondo. Brane pod uwagę są 
równie środki finansowe, pozyskanie środków z zewnątrz czy też pomoc gminy. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że środki są zawsze problemem, a radny tylko wskazuje 
przykład jak jest niebezpiecznie. 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała, że jak dotychczas mówimy o potrzebach, życzeniach  
zgłaszanych do Państwa, ale pojawił się również aspekt udziału gminy w tych inwestycjach i 
pytanie radnej dotyczyło, czy możliwości gminy będą kryterium decydującym o tym jakie 
środki popłyną do tych gmin i czy możliwości finansowe gminy będą miały decydujący 
wpływ na podział środków w powiecie . 
Pani Starosta  Agata Łucka odpowiedział ,że będą mile widziane udziały gmin, a podejście do 
tych inwestycji będzie obiektywne i sprawiedliwe. Wybór inwestycji będzie nie w 100% 
zdeterminowany przez środki finansowe, które gmina przeznaczy ze swojego budżetu. 
Postaramy się  o te najważniejsze inwestycje powiedziała Pani  Starosta Agata Łucka, które 
poprawią bezpieczeństwo ruchu drogowego, bo jest to priorytet. 
Radny Jarosław Kornek zapytał czy od ul. Podleśnej - Kossaka w kierunku Żarowa jest 
możliwość podniesienie ograniczenia prędkości, ze względu na to , że są po jednej i drugiej 
stronie chodniki, oświetlenie  i ścieżka rowerowa. 
Pani Starosta Agata Łucka poinformowała ,że istnieje taka organizacja jak Komisja 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, .gdzie każda gmina ma swojego przedstawiciela i tam 
należy zgłaszać takie wnioski. Powiedziała również Pani Starosta Agata Łucka  o spotkaniu w 
dniu dzisiejszym zorganizowanym przez Komendanta Powiatowej Policji na temat 
bezpieczeństwa   na drogach , na które również w imieniu Komendanta zaprosiła radnych. 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski powiedział, o skrzyżowaniu w Lipniku , a biegnącej ścieżce 
rowerowej  z pierwszeństwem przejazdu, a bezpieczeństwie na drodze, i zaproponował  
postawienie znak „STOP” dla rowerzystów. 
Sołtys Sołectwa Trzebiatów Pan Roman Kłoda powiedział ,że jeżeli coś się robi to należy to 
wykonać dokładnie i odniósł się do wykonanych dwóch odcinków chodnika w miejscowości 
Trzebiatów, które są nie do przejścia z uwagi na to, iż nie ma drogi. Sołtys poinformował ,że 
w roku bieżącym wójt w budżecie zapisał środki na budowę dalszego chodnika , ale to nie ma 
sensu ponieważ nie ma drogi. Powiedział również jak jest użytkowana ta droga między 
innymi przez ciężki transport samochodowy. 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś powiedział ,że głos Pana Sołtysa będzie pomocny kiedy 
będziemy dyskutować o wspólnych inwestycjach pomiędzy  Gminą, a Powiatem, czy będzie 
to chodnik, czy budowa nowej nawierzchni.    . 
Radna Agnieszka Lenda odnosząc się do sprawy   ścieżki rowerowej, a krzyżówki drogi  na 
Lipnik  powiedział , o wyhamowaniu tych rowerzystów poprzez  postawienie znaku , bo 
często w tym miejscu dochodzi do kolizji z udziałem rowerzysty. 
Pani Starosta Agata Łucka odpowiedziała , aby wystąpić  z taką propozycją do niej, a 
przedstawi ten  problem  i wspólnie z przedstawicielami komendy postarają się ten problem 
rozwiązać. 
Radna Sylwia Więcek powiedział o problemie bezpieczeństwa na drodze Golczewo w 
kierunku BRIGSTONE, gdzie ta droga wykorzystywana jest jako tor wyścigowy i zwróciła 
się z prośbą do Pani Starosty o poruszeniu tego tematu na spotkaniu  w dniu dzisiejszym , 
gdzie ma być omawiany temat dotyczący bezpieczeństwa na drogach. 
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Pani Starosta Agata Łucka poprosiła o przedstawienie tej sprawy na piśmie i zaprosiła do 
udziału w spotkaniu. 
Radna Sywia Więcek powiedziała ,że na drodze przez Golczewo były postawione znaki 
drogowe ograniczające prędkość , które zostały  odwrócone. 
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział ,że Starosta zarządza tylko  ruchem tej drogi .  
Pani Starosta Agata Łucka powiedziała ,że przekazała na ręce Pana Wójta informację 
dotyczącą dróg powiatowych na terenie gminy Stargard Szczeciński,  podziękowała za 
zaproszenie na obrady sesji i dodała ,że oczekuje na wnioski, uwagi dotyczące 
bezpieczeństwa ruchu drogowego, które to radni  przedstawią  na ręce Wójta Gminy.   
Ad.4  
 
Podjęcie uchwały Nr V/21/15 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody 
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 
stawki tej opłaty 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w  projekt uchwały. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 9 głosami za, 2 
głosami przeciw i 3 głosami wstrzymującymi się, podjęła uchwałę Nr V/21/15 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r., która stanowi załącznik nr 7 
do protokołu.   
 
Ad.5  
 
Podjęcie uchwały Nr V/22/15 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w  projekt uchwały. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami za, 
podjęła uchwałę Nr V/22/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie ustalenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości ,  która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.6 
 
Podjęcie uchwały Nr V/23/15 w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej 
Odry . 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Radny Mariusz Sikorski powiedziała, że te poprawki otwierają drogę, aby gmina stała się 
pełnoprawnym członkiem Związku  o czym mówiliśmy na  ostatniej sesji , aby ta machina  
ruszyła . Spotkałem się w dyskusji powiedział radny z opiniami mieszkańców którzy płacą  i 
ich stwierdzenie jest takie, skoro inni nie płacą, to dlaczego my mamy płacić.  
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Radny powiedział ,że jest za podjęciem uchwały . 
 
Następnie Przewodniczący rady przystąpił do głosowania. 
 
Na ustawowy stan Rady wynoszący 15 radnych obecnych na sesji było 14 . 
  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami za 
podjęła uchwałę Nr V/23/15, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.7 
 
Podjęcie uchwały Nr V/24/15 w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej 
Odry. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w  projekt uchwały. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami za, 
podjęła uchwałę Nr V/24/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie przyjęcia zmiany 
Statutu związku Gmin Dolnej Odry,  która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.8 
 
Podjęcie uchwały Nr V/25/15 w sprawie ustanowienia wysokości i zasad przyznawania 
diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy 
Stargard Szczeciński. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że do tego projektu uchwały 
został zgłoszony wniosek komisji socjalno-porządkowej i oświaty w brzmieniu jak niżej: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 lutego 2015 r. zgłosiła 
wniosek dotyczący zmiany ustanowienia wysokości diety dla przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych- sołtysów z kwoty 500 zł do kwoty 550 zł i dlatego 
§ 1 projektu uchwały otrzymuje brzmienie : 
„ § 1.Ustanawia się dietę dla przewodniczącego organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych- sołtysów za udział w naradzie kwartalnej organizowanej przez wójta gminy w 
miesiącu marcu, maju, wrześniu i listopadzie każdego roku w wysokości 550 zł za każdy 
udział w naradzie. „                                                                                                   
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek komisji .  
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami za 
przyjęła wniosek.  
 
Wobec uwagi przewodniczącego rady dotyczącej tego,  czy radny będący również sołtysem 
powinien brać udział w głosowaniu i po wyjaśnieniach radcy prawnego, jeżeli głosowanie 
dotyczy spraw interesu prawnego radnego, to się wówczas wstrzymuje od głosowania. 
Powtórzono głosowanie nad wnioskiem komisji socjalno – porządkowej i oświaty. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poddał powtórnie wniosek komisji pod 
głosowanie. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  9 głosami za i 5 
głosami wstrzymującymi się przyjęła wniosek komisji socjalnej. 
  
  Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  przystąpił do głosowania nad 
projektem uchwały, uwzględniającym wcześniej przyjęty wniosek. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 9 głosami za i 5 
głosami wstrzymującymi się  podjęła uchwałę Nr V/25/15  w sprawie ustanowienia 
wysokości i zasad przyznawania diet dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych Gminy Stargard Szczeciński, która stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu . 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr V/26/15 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Stargard 
Szczeciński 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w  projekt uchwały. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami za,  
podjęła uchwałę Nr V/26/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie  odwołania 
Skarbnika Gminy Stargard Szczeciński, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad.10 
 
Podjęcie uchwały Nr V/27/15 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w 
drodze inkasa   
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w  projekt uchwały. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami za,  
podjęła uchwałę Nr V/27/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie poboru podatków w drodze inkasa, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.11 
 
Podjęcie uchwały Nr V/28/15 w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin 
Polskich Euroregionu Pomerania 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w  projekt uchwały. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „ za”,  
podjęła uchwałę Nr V/28/15 Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie poboru podatków w drodze inkasa, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Ad.12 
 
Podjęcie uchwały Nr V/29/15 w sprawie rozpatrzenia skargi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały i poprosił 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska komisji co do zbadania 
zasadności zarzutów przedstawionych w skardze. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odczytała uzasadnienie do w/w 
projektu uchwały, gdzie komisja rewizyjna uznała skargę za zasadną.  
 
Radny Józef Tracz skierował wypowiedź  do Wójta Gminy i powiedział, że jeżeli jest taka 
możliwość , kiedy załatwienie sprawy się przeciąga, to należałoby wcześniej osobę 
oczekującą na odpowiedź poinformować o przedłużeniu terminu do załatwienia sprawy , aby 
ta  osoba o tym wiedziała. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że był błąd , że nie wysłano pocztą tylko przez gońca , jest to 
nasza wina i mój błąd, a pracownik mógł poinformować o przedłużeniu terminu i poniesie 
konsekwencje. 
 
Radni więcej uwag nie zgłosili , a przewodniczący odczytując projekt uchwały powiedział ,że 
skarga została rozpatrzona jako zasadna.  
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr V/29/15 w sprawie rozpatrzenia skargi, która stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
Ad.13 
 
Podjęcie uchwały Nr V/30/15 w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały i  poprosił 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska komisji dotyczącego 
zbadania zasadności zarzutów przedstawionych w proteście wyborczym . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odczytała uzasadnienie do w/w 
projektu uchwały z którego wynikało, że  komisja rewizyjna  nie uwzględniła protestu 
wyborczego z uwagi na to, że stwierdzone naruszenie nie miało wpływu na wynik wyborów.  
 
  
Radni uwag i pytań do  projektu uchwały i przedstawionego uzasadnienie nie zgłosili. Wobec 
czego   przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za” i 
1 głosie wstrzymującym , podjęła uchwałę Nr V/3015 w sprawie rozpatrzenia protestu 
wyborczego, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.14  
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Informację o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie zasadności i celowości 
zawierania umów dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy na podstawie 
zawartych umów przedstawiła Pani Wiesława Kuśnierz – członek komisji rewizyjnej . 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że była to kontrola problemowa przeprowadzona 
przez 1 osobę zgodnie z przepisami Statutu Gminy , kontrolą objęte zostały 23  
nieruchomości  aktualnie wydzierżawione, celem kontroli było rozpoznanie  procedury 
wydzierżawienia nieruchomości  stanowiących własność gminy i jej zgodności z 
obowiązującymi przepisami oraz  przedstawienia tego sposób radzie. 
Radna Wiesława Kuśnierz przedstawiając w jaki sposób można wydzierżawić nieruchomości 
powiedział ,że gmina posiada  wykaz zasobu gminnych nieruchomości z którego może 
dokonać wyboru nieruchomości i wówczas osoba zainteresowana składa wniosek  do wójta , 
wniosek jest weryfikowany w Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa  w 
Referacie  Planowania  Przestrzennego   pod kątem umiejscowienia tej nieruchomości w 
planie zagospodarowania przestrzennego lub Studium . Po przejściu tej weryfikacji osoba 
zainteresowana dostaje na piśmie czy jest możliwości wydzierżawienia tej nieruchomości . 
Wójt wydaje zarządzenie, a pracownik w referacie sporządza wykaz tej nieruchomości  
zgodnie z przepisami. Wykaz ten wywiesza się na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu, 
ustawa nakazuje, aby tą informację umieścić  w BIP, gazecie i na tablicach sołectw , których 
to dotyczy. 
Radna Wiesława Kuśnierz poinformowała jak należy postąpić w przypadku jeżeli zgłosi się 
jeden kandydat  tj. komisyjne ustalenie czynszu i podpisanie umowy , a w przypadku 
przedłużenia umowy, wójt zwraca się w tej sprawie do rady gminy o zgodę na kolejne 
wydzierżawienia , lub powyżej 3 lat , a rada podejmuje stosowną uchwałę. 
W ramach tej kontroli jak powiedziała radna przejrzała 15 teczek, bo każda nieruchomość ma 
swoją teczkę i nie stwierdzono nieprawidłowości, które stanowiłby naruszenia przepisów . 
Następnie Pani Wiesława Kuśnierz przekazała Wójtowi Gminy i Przewodniczącemu Rady 
Gminy   uwagi i spostrzeżenia wykraczające poza zakres kontroli o których to komisja 
rewizyjna dyskutowała na posiedzeniu. 
Następnie Pani Wiesława Kuśnierz omówiła  te spostrzeżenia zgodnie z pismem stanowiącym 
załącznik  nr 17 do protokołu.   
Ad.15  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji dotyczącej działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców  w 
brzmieniu jak niżej : 
 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 lutego 2015 r. na 
podstawie  informacji dokonała oceny działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia 
mieszkańców  za rok 2014 i informację przyjęła. 
 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
 
Ad.16 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji dotyczącą działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2014 w 
brzmieniu jak niżej: 
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Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na tym samym posiedzeniu na podstawie 
przygotowanego sprawozdania dokonała oceny działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej za rok 2014 i sprawozdanie przyjęła. 
 
Radni uwag i pytań do w/w temat nie zgłosili. 
 
Ad.17 
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji dotyczącą realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz  
wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy, w brzmieniu jak niżej: 
 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2015 r. 
przeanalizowała informację i dokonała oceny realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska 
oraz wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy za rok 2014 i wyrażając swoje 
stanowisko informację przyjęła.  
 
Zastępca Wójta udzieli odpowiedzi na pytanie radnego Mateusza Jarosza odnośnie 
oznakowania dzikich wysypisk tablicami informacyjnymi o zakazie zaśmiecania tych miejsc 
– Strachocin ,iż wczesną wiosną zostaną te miejsca odpowiednio oznaczone. Jak również 
zastępca wójta  udzielił odpowiedzi  radnemu Mariuszowi  Klewinowi w sprawie zaśmiecania 
pasów drogowych w terenie niezabudowanym, że uprzątnięcie pobocza dróg należy do ich 
właścicieli, a gmina w tej sprawie wystąpi na piśmie do właścicieli. 
Ad.18  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek  w 
sprawie informacji Wójta Gminy o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach w roku 
2014 związanych ze zmianą wartości nieruchomości w skutek uchwalenia planu miejscowego 
lub jej zmiany powiedziała ,że w roku 2014 nie prowadzono postępowań i nie wydawano 
decyzji. 
 
Ad.19  
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił sprawozdanie za 2014 r. z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Stargard Szczeciński . 
 
Radni uwag i pytań do przedstawionego sprawozdania nie zgłosili.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Ad.20 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację na temat działalności w okresie 
międzysesyjnym, a mianowicie: 
 
Referat Finansowy 
I. Zarządzeniem Nr 17/15 z dnia 30 stycznia 2015 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 
2015 r. oraz ustalono układ wykonawczy do zmian poprzez: 
1. Zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy związanych z realizacją zadań 
własnych o kwotę 41161 zł z tego: 

- w dziale 600 - Transport i łączność – zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę  
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12 700 zł; 

- w dziale 750 - Administracja publiczna – zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 
8000 zł; 

- w dziale 801 - Oświata i wychowanie - zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę  
   4 461 zł; 

- w dziale 900 - Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska – zmniejszono i 
zwiększono wydatki o kwotę 4000 zł; 

- w dziale 926 – Kultura fizyczna – zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 12 000 zł; 
 
Ustalony został układ wykonawczy budżetu do dokonanych zmian, w podziale na 

jednostki organizacyjne realizujące wydatki budżetowe. 
 
 

W Referacie Nieruchomości i Rolnictwa 

1 W dniu 29.01.2015 r. przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości, położonej w obrębie Żarowo, oznaczonej numerem 
działki 39 o pow. 0,70 ha. Cena wywoławcza – 151 000,00 zł (netto). Do przetargu nie 
przystąpił żaden oferent. Przetarg zakończony wynikiem negatywnym. 

2 W dniu 10.02.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 791/2015 stanowiącą umowę 
sprzedaży niezabudowanej nieruchomości rolnej, położonej w obrębie Małkocin, 
oznaczonej numerem działki 119 o pow. 0,33 ha. Cena wywoławcza – 8 300,00 zł. Cena 
sprzedaży ustalona została na kwotę 8 400,00 zł.  

3 Wydano 6 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, posiadaniu 
nieruchomości rolnych położonych na terenie gminy w obrębach: Grabowo, Grzędzice, 
Strachocin, Święte i Trzebiatów. 

4 Wydano decyzje zatwierdzające projekt podziału nieruchomości oznaczonych jako: 
� działka nr 99/2, położona w obrębie Grzędzice, 
� działka nr 313/9, położona w obrębie Grzędzice, 
� działka nr 50/4, położona w obrębie Strachocin. 

5      Wydano 14 decyzji zezwalających na usunięcie drzew w miejscowościach: Grabowo, 
Grzędzice, Warchlino, Sowno, Pęzino, Ulikowo, Lipnik, Skalin i Koszewo. 

6       Wystąpiono z wnioskami do Starosty Stargardzkiego o wydanie zezwoleń na usunięcie 
drzew z działek będących własnością gminy w miejscowościach: Koszewo, Poczernin, 
Warchlino, Smogolice, Żarowo, Krąpiel, Grzędzice. 

7      Od 1 lutego 2015 r. do 28 lutego 2015 r. przyjmowano i weryfikowano wnioski o zwrot 
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 
produkcji rolnej w okresie od 1 sierpnia 2014 r. do 31 stycznia 2015 r. Przyjęto 98 
wniosków. 

8 Zakończono postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla firmy w sprawie przedsięwzięcia pn. „Zakład produkcji elementów 
infrastruktury bezpieczeństwa drogowego w procesie odzysku odpadów innych niż 
niebezpieczne” na dz. nr 344/24, 344/27, 344/18, 344/19. Przygotowywany jest projekt 
decyzji określającej środowiskowe uwarunkowania.  

9 W związku z toczącym się postępowaniem w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn.: „Rozbudowa istniejącego gospodarstwa 
poprzez budowę zbiornika ziemnego na płynne odchody zwierzęce, montaż stołu do    
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     mechanicznego zadawania paszy, montaż separatora” na dz. nr 37/13, obręb Barzkowice,      

     gmina Stargard Szczeciński, przesłano do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w   

     Szczecinie wyjaśnienia inwestora do raportu o oddziaływaniu przedsięwzięcia na      

     środowisko. 

10 W związku ze wznowieniem postępowania administracyjnego (ze względu na omyłkę w 
opinii Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie) postanowieniem 
z dnia 21.01.2015 r. w sprawie przedsięwzięcia pn. „ Zbieranie, składowanie i odzysk 
odpadów z tworzyw sztucznych” na dz. nr 3/12, obręb Krąpiel, w dniu 18.02.2015 r. 
wydano decyzję zmieniającą w części decyzję z dnia 08.12.2014 r. znak: 
GNR.6220.11.2014.AC 08.12.2014 r. w sprawie stwierdzenia braku potrzeby 
przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko. 

11 Zawarto umowę na wyłapywanie bezpańskich zwierząt z terenu gminy Stargard 
Szczeciński z firmą LARUS Szczecin. 

 
W Referacie Planowania Przestrzennego 
1. Wydano: 

− 15 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym na rzecz Gminy 
Stargard Szczeciński dla inwestycji polegającej na przebudowie budynku świetlicy 
wiejskiej oraz budowie szczelnego zbiornika bezodpływowego na nieczystości ciekłe, 
zlokalizowanej na terenie działek nr 172/2 i 172/3 w obrębie Warchlino. 

− 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,   

− 3 decyzje w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,     

− 2 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,      

− 9 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, 

− 18 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 

− 3 informacje o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 

− 11 zawiadomień o ustaleniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych, 

− 1 zaświadczenie o numerze porządkowym nieruchomości; 
 
2. Udzielenie, w oparciu o Regulamin udzielania zamówień do 30 000 euro w Urzędzie 

Gminy Stargard Szczeciński, zamówienia publicznego na sporządzanie projektów decyzji 
o warunkach zabudowy oraz o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego na 
obszarze gminy Stargard Szczeciński; w postępowaniu złożone zostały 4 oferty; umowę 
w  sprawie zamówienia podpisano w dniu 10 lutego 2015 roku. z wybranym w wyniku 
postępowania wykonawcą, tj. Studio Architektury i Urbanistyki Małgorzata Wojtaś– 
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Frankowska z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim; wykonawca zaoferował następujące ceny 
jednostkowe (brutto) za sporządzanie projektu: 

1) decyzji o warunkach zabudowy   –   225,00 zł 
2) decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego   –   0,01 zł 
3) zmiany decyzji o warunkach zabudowy   –   0,01 zł 
4) zmiany decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego   –   0,01 zł. 

 
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
 Zadania wykonane 
1) Zakupiono grzejniki elektryczne oraz nagrzewnicę do pomieszczeń wc i kuchni w świetlicy  
     w Pęzinie 22a. 
2) Zakupiono świetlówki i dławiki w celu ich wymiany w bibliotece w Skalinie . 
3) Wymieniono pompę olejową wraz z elektrozaworem palnika w kotłowni olejowej w    
     Pęzinie 74a.  
4)Zakupiono kosze betonowe na teren świetlicy w Barzkowicach. 
5) Zakupiono i wymieniono podgrzewacz wody w świetlicy w Skalinie. 
6) Przekazano protokólarnie świetlice nowo wybranym sołtysom (13 budynków). 
7) Zakupiono węgiel do kotłowni przy obiektach gminnych: Ośr. Zdrowia w Pęzinie, 
świetlicy w Koszewie, oraz olej grzewczy do budynku świetlicy z biblioteką w Pęzinie 74a.  
 Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 
1) Przetarg na wykonanie prac polegających na utrzymaniu zieleni w nieruchomościach 
stanowiących własność gminy Stargard Szczeciński w roku 2015.  Termin otwarcia ofert 
wyznaczono na dzień 27.01.2015 roku.  
Do terminu składania ofert złożono 4 oferty: 
- HSGT s.c., ul. Norwida 18 A, 73-110 Stargard Szczeciński, cena ofertowa „koszyka usług: z 
załącznika nr 1a do ogłoszenia GKI.271.88.2014.G.Ch.- 12 358,00 zł brutto. 
- F.U.H. ELWI , ul. Flisacza 35 D/6, 74-100 Gryfino, cena ofertowa „koszyka usług: z 
załącznika nr 1a do ogłoszenia GKI.271.88.2014.G.Ch.- 13 319,00 zł brutto. 
- Zakład Usługowy Domel Władysław Błażewicz, ul. Świerkowa 3, 72-200 Nowogard, cena 
ofertowa „koszyka usług: z załącznika nr 1a do ogłoszenia GKI.271.88.2014.G.Ch.- 
14 400,00 zł brutto. 
- Firma Handlowo- Usługowo Handlowa „Thomas” Sp. z o.o, ul. Lubieszyńska 34, 72-006 
Mierzyn, cena ofertowa „koszyka usług: z załącznika nr 1a do ogłoszenia 
GKI.271.88.2014.G.Ch.- 20 381,76 zł brutto. 
 

Umowę zawarto w dniu 02.02.2015 roku, z HSGT s.c., ul. Norwida 18 A, 73-110 Stargard 
Szczeciński, 

 
2) Przetarg na budowę małej infrastruktury turystyczno- rekreacyjnej w miejscowości Lipnik 
Gmina Stargard Szczeciński. Termin składania ofert upłynął w dniu 10.02.2015 r. o godz. 
14:00. Do terminu składania ofert wpłynęło 6 ofert:  
a) Firma Handlowo- Usługowa Thomas Sp. z o.o., ul. Lubiszyńska nr 34, 72-006 Mierzyn, 
cena ofertowa 60 202,12 zł brutto. 
b) Partner Zbigniew Uszyński Sp. k., ul. Świerczewska 5, 71-066 Szczecin, cena ofertowa 
56 092,88 zł brutto. 
c) Bogucki Przedsiębiorstwo Budowlane s.c., Marek Bogucki, Zofia Bogucka, ul. Nadbrzeżna 
8,m, Stargard Szczeciński, cena ofertowa brutto 73 554,01zł. 
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d) F.H.U. Wima Marcin Wierzyckim, ul. Mieszka I- go 61 A, 71-011 Szczecin, cena ofertowa 
brutto 48 270,81 zł. 
e) Giardino Sp. z o.o., ul. Welecka 4, 72-006 Szczecin, cena ofertowa brutto 68 166,50  zł. 
Wykonawca wykluczony, oferta odrzucona. 
f) Przedsiębiorstwo Budowlano- Transportowe Arbet , ul. Nasienna 4, 73-110 Stargard 
Szczeciński, cena ofertowa brutto 54 821,41 zł. 
 
Umowę w sprawie zamówienia zawarto w dniu 16.02.2015 roku z F.H.U. Wima Marcin 
Wierzyckim, ul. Mieszka I- go 61 A, 71-011 Szczecin. 
 
Ponadto wójt gminy lub zastępca uczestniczyli w następujących spotkaniach jak: 
- 6 lutego 2015 r. w odprawie rocznej służby więziennej, 
- 6 lutego 2015 r. w spotkaniu dotyczącym końca wyborów sołtysów, 
- 11 lutego 2015 r. w wyborach sołtysa wsi Święte (dodatkowe wybory), 
- 14 lutego 2015 r. w Dniu Seniora w Grzędzicach, 
- 17 lutego 2015 r. w wyborach sportowców gmin powiatu i miasta pt.„Sportowiec Powiatu 
stargardzkiego”, które odbyły się w Starostwie Powiatowym.  Powyższy tytuł sportowca z 
gminy Stargard Szczeciński otrzymał Pan Tomasz Piotrowski z Krąpiela. 
- 25 lutego 2015 r. w turnieju piłki halowej  w Małkocinie  ( komisje), 
-  w zebraniach sprawozdawczych  OSP na terenie gminy. 
 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że  dobrze by było, aby radni chodź na jeden dzień przed 
sesją otrzymywali  informację, celem jej przeanalizowania. 
Wójt Gminy odpowiedział że nie wie jak na to odpowiedzieć i z jakich przepisów to wynika, 
ale nad tą  sprawą  się zastanowi. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała ,że  były rozmowy  na temat bezpańskich psów i 
zaproponowała, aby rozważyć możliwość poniesienia kosztów związanych z czipowaniem 
psów w momencie szczepienia tych psów w określonych terminach przez weterynarza. Radna 
dodała ,że byłyby to koszty, ale w przeciągu trzech lata mielibyśmy zaczipowane psy.  
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło powiedziała, że będą zaczipowane tylko nasze psy, a 
podrzucane psy z innych  miejscowości,  nie będą miały czipów. 
Wójt Gminy powiedział ,że należałoby tą sprawę przeanalizować. 
Ad.21 
 Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał pismo Regionalnej Izby 
obrachunkowej w Szczecinie w sprawie zbadania Przez Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie uchwały Nr III/6/14 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 
30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard Szczeciński na rok 2015.  
Następnie poinformował ,że na poprzedniej sesji wpłynął wniosek złożony przez 
Przewodniczącego Klubu Radnych „Nasza Gmina „  Pana Józefa Tracz  w sprawie 
nagrywania przebiegu sesji Rady Gminy jak też posiedzeń Komisji. 
Radny Józef Tracz jako Przewodniczący Klubu powiedział ,że wycofuje wniosek złożony na 
poprzedniej sesji i na ręce przewodniczącego złożył nowy wniosek. 
Wniosek ten stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Przewodniczący rady  powiedział o przestrzeganiu zapisów ustawy o ochronie danych 
osobowych w przypadku nagrywania i poinformował ,że odnośnie nagrywania komisji jest 
znane stanowisko i dodał ,że złożony wniosek będzie przegłosowany i poprosił o głos 
przewodniczących komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  Sylwia Więcek 
powiedziała o ewentualnych kosztach związanych z nagrywaniem sesji, powiedziała o 
obecności na sesji przedstawicieli prasy lokalnej, mieszkańców i sporządzonych protokołach . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda po wyjaśnieniu, że nagranie i protokół 
to dwie  rożne  rzeczy , powiedziała że jest za nagrywaniem sesji , a absolutnie jest przeciwna 
nagrywaniu posiedzeń komisji .Przewodnicząca uważa ,że nagrywanie sesji pozwoli 
mieszkańcom wiedzieć co się dzieje podczas obrad  sesji, a koszty to kwestia do 
przedyskutowania i zapytała jak to się ma do sporządzania protokołów. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział ,że w statucie jest zapisane co powinien zawierać 
protokół, nie jest możliwością napisania pełnych wypowiedzi , bo protokół nie jest 
stenogramem, Powiedział,  że  protokoły są wyłożone i można się z nim zapoznać,  że sam te  
protokoły czyta. 
Radny Józef Tracz odczytał zapis ze Statutu Gminy  dotyczący protokołu. 
Radca Prawny Roman Janił powiedział ,że nagrania są udostępniane jako informacja 
publiczna i jeżeli będą  powinny być    w zbiorze Urzędu. Odnosząc się do protokołu radca 
prawny powiedział ,że protokół powinien zawierać treść wystąpienia albo ich streszczenie. 
Urzędnik ma prawo streścić wypowiedź radnego i nie jest to przekroczenie prawa .W 
protokole z reguły  umieszcza się wyłącznie streszczenie , ale jest możliwość umieszczenia   
treści pełnych wystąpień, ale reguła jak powiedział radca prawny będzie ,że w protokole będą 
streszczenia. 
Odnośnie nagrywania sesji radca prawny powiedział, że sesje mogą być nagrywane. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że nie kwestionuje się zawartości protokołu, tylko 
nagrywanie.   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał  wniosek . 
Pani Wiesława Kuśnierz przytoczyła przykład z poprzedniej kadencji, kiedy na sesji były 
omawiane sprawy dotyczące farm wiatrowych i w trakcje dyskusji padły słowa obraźliwe 
wobec radych i tutaj wówczas  byłoby potrzebne nagranie, kto to powiedział . Zdaniem radnej 
nagrywanie sesji  potrzebne radnym, mieszkańcom i pracownikom gminy. 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała ,że jedynym argumentem przy nagrywaniu jest jawność 
sesji, ponieważ  mieszkańcy mają prawo wiedzieć o czym rozmawia się na sesji, natomiast 
radna  nie kwestionuje sporządzanych protokołów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po zakończeniu dyskusji poddał pod 
głosowanie wniosek. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami za 
przyjęła wniosek. 
Ad.22 
Odpowiedź na złożone wcześniej interpelacje zgodnie z obowiązującymi przepisami Statutu 
Gminy. 
Ad.23 
Radny Mateusz Jarosz przypomniał wójtowi, że na poprzedniej sesji zgłaszał do naprawy 
wiatę na przystanku przy drodze Nr 20 – Strachocin. Radny  również zapytał , czy nie za 
wcześnie biorąc pod uwagę warunki atmosferyczne,  rozpoczęto łatanie ubytków  na  
drogach. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że chciałby znać zdanie radnych w tej sprawie, czy można 
remontować drogi czy nie . 
Odpowiedź była ,że tak , ale są różne metody i w różnych warunkach  powiedział 
przewodniczący rady . 
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Radny Mariusz Klewin powiedział o konieczności  naprawy wiaty przystankowej przy drodze 
powiatowej Nr 519 w środku miejscowości Pęzino. 
Radna Sylwia Więcek jako Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i 
Budżetu poinformowała ,że po spotkaniu komisji w dniu 16 lutego 2015 r. w sprawie pisma 
Gminnego Stowarzyszenia Klubów Sportowych dotyczącego prośby o zwiększenie środków 
w budżecie Gminy na  ofertę realizacji zadania publicznego z zakresu upowszechniania 
kultury fizycznej   z kwoty 160 tys do 305 tys zł – jest propozycja komisji zwiększenia  o 25 
tys zł.  do kwoty 185 tys zł, ponieważ  nie ujęte był koszty między innymi  związane z 
zwiększeniem opłaty sędziowskiej i jest to wysokość kwoty jaką pracownik urzędu 
przedstawił do projektu budżetu. 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała, czy ktoś zgłosił się już do konkursu. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jeszcze nikt się nie zgłosił, a  termin do 30.03.2015 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do terminu  konkursu powiedziała, że to wszystko 
przesunie się w czasie i jak poradzą sobie kluby, dodatkowo radna poinformowała, że drużyna 
sportowców  Małkocin też się otworzyła i jak to będzie rozpatrywane. 
Radna Sylwia Więcek powiedział ,że na spotkaniu  była rozmowa o tym , iż termin może się 
wydłużyć, a zwiększenie tylko o 25 tys zł i z informacji jaką posiadam powiedziała radna 
może być tak ,że do przetargu  nie wszystkie kluby będą  chciały  przystąpić. 
Ad.24 
Radna Sylwia Więcek powiedziała o konieczności odwodnienia terenu na boisku w 
Koszewku. 
Radny Mariusz Sikorski podziękował wójtowi za szybką wymianę zbitego lustra przy drodze 
w Grzędzicach. 
Radny Mariusz Klewin przypomniał o wykonanie usterek jakie były zgłaszane odnośnie 
boiska w Pęzinie. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała o stanie technicznym chodniku w kierunku szkoły w 
Małkocinie i   niebezpiecznym zakręcie na wejściu do szkoły i poprosiła o zgłoszenie tego 
problemu w powiecie. Druga sprawa poruszona przez radną dotyczyła tego, iż gmina od 
osoby prywatnej wydzierżawia kawałek działki na, której jest zatoczka autobusowa i ponosi 
koszty dzierżawy. W związku z tym, iż gmina za boiskiem ma własną działkę radna 
zaproponowała , aby właśnie na własnej działce zrobić zatoczkę autobusowa. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w tej sprawie są czynione kroki i gmina zamierza tak zrobić, 
aby przystanek przenieść bliżej szkoły.     
Radny Jarosław Kornet przypomniał wójtowi o wniosku mieszkańców w sprawie 
dodatkowych kursów autobusu MZK , czy była analiza i rozmowa z dyrektorem MZK.  
Wójt Gminy odpowiedział ,że został wyliczony koszt dotyczący  wszystkich złożonych  
wniosków  i wyniósł  100 tys zł w skali roku . W tej sprawie będziemy rozmawiać powiedział 
wójt po odbyciu kursów sondażowych, które planuje się od miesiąca kwietnia. 
Radny Jarosław Kornet zapytał, czy dzieci miejscowe mogą jeździć autobusem do szkoły. 
Zastępca Wójta odpowiedział, że nie widzi takiej możliwości i zdaniem wójta trzeba by było 
zakupić dla tych dzieci bilety autobusowe. 
Ad.25 
Przewodniczący rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania następnej sesji i terminy 
posiedzeń komisji , jak niżej: 
  
- VI sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się dnia 27 marca 2015 r. o godz. 1000, 
 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 23 marca 2015 r. godz. 8 30 , 
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- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 24 marca 2015 r. godz. 8 30, 
 
- komisja rewizyjna dnia 25 marca 2015 r. godz. 800  . 
 
Ad.26  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad V sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
Przewodniczący Rady Edward Kosmal podziękował wszystkim za udział i o godz. 1650 
zamknął obrady sesji. 
 
 
 
                                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                                       Edward Kosmal  
 
 
Protokół sporządziła: 
Zofia Stoczkowska    
     
 
 
 
 
   


